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Z A P I S N I K 
 

SA SJEDNICE UPRAVNOG ODBORA UHS-a 

održane dana 9. siječnja  2024.g na Vrhovnom sudu RH 

 

  
 

 

NAZOČNI: 

 

1. Predsjednik UHS-a: Damir Kontrec 

2. Zamjenik predsjednika: Marin Mrčela 

3.  Tajnik UHS-a: Damir Palatinuš on line 

4.  Za ogranak Zagreb I: Tomislav Tomašić 

5. Za ogranak Šibenik: Mirko Škarica 

6. Za ogranak Zadar: Hrvoje Visković 

7. Za ogranak Vukovar: Irena Lenić 

8.  Za ogranak Varaždin: Bojana Skenderović 

9. Za  ogranak Split: Ivan Čulić on line  

10. Za ogranak Sisak: Zorislav Kaleb 

11. Za ogranak  Rijeka:  Danijela Mandekić Lerga on line 

12. Za ogranak Pula: Margareta Vivoda on line 

13. Za ogranak Osijek: Sanja Zagrajski on line  

14. Za ogranak Karlovac: Elma Kaleb Mamić on line 

15. Za ogranak Dubrovnik:  Marija Bušković on line  

16. Za ogranak Bjelovar: Sanja Klauda 

17. Za ogranak Zagreb II: Ivica Veselić 

18. Za ogranak Zagreb III: Vesna Horvath 

19. Za ogranak Slavonski Brod: Ante Drmić on line 

20. Za ogranak Velika Gorica: Zinka Bulka 

21. Za ogranak Trgovački i Upravni sud u Zagrebu: Jasna Golubić 

22. Za ogranak Prekršajni sud u Zagrebu: Andrea Tovarac Krelja 

23. Za ogranak Prekršajnih sudova s područja Županijskog suda u Splitu: Mario Bakota on 

line 

24. Za ogranak Općinskog suda u Splitu: Snježana Cvitanović on line 

25. Dopredsjednici: Ljudevit Zoričić i Sanja Zagrajski i Tijana Kokić on line 

26. Za Nadzorni odbor: Jadranka Travaš 

27.  Zamjenica glasnogovornika: Ivana Bilušić 

 

 

Započeto u 14 sati 

 

Predsjednik  UHS-a  Damir Kontrec   otvara sjednicu te predlaže slijedeći 

 

   

D N E V N I     R E D : 
 

 1.  Odluka o daljnjim postupcima vezanim za plaće sudaca 

2.   Rasprava o Konačnom prijedlogu Zakona o izmjenama i dopunama 
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Zakona o sudovima 

3.      Razno 

 

Na sjednici UO prisutne su Kolinda Kolar i Ivana Manestar.  

Predsjednik Kontrec otvara sjednicu, stavlja na glasanje predloženi Dnevni red, dopuna nema.  

Utvrđuje se da je Dnevni red prihvaćen.  

Prisutni se izvješćuju da je nakon zadnjeg UO UHS-a održanog 18. prosinca  2023., dobiven 

poziv od MPU za sastanak, te je 28.12.2023. održan sastanak s predsjednikom Vlade RH, na 

kojem su od strane UHS-a bili prisutni predsjednik i zamjenik UHS-a i  Kolinda Kolar. 

Premijeru je uručen materijal koji sadrži grafove o plaćama i izračune plaća sudaca te su 

ponovljeni već  izneseni stavovi i zahtjevi sudaca.  Dobiven je  odgovor da je potrebno voditi 

računa o široj slici, da smo u izbornoj godini, da treba priznati da su plaće sudaca povećane, a 

sa strane UHS-a je  dano do znanja da nisu ispunjene obveze koje je MPU preuzeo u odnosu 

na sveobuhvatno  rješenje plaća sudaca i ono što je trebalo biti učinjeno do kraja godine. 

Sastanak je dovršen najavom da će se unutar 15 dana (a to je kraj ovog tjedna) razmotriti 

zahtjevi UHS-a i da će se očitovati što je njima prihvatljivo, što se može riješiti odmah, što u 

neko dulje vrijeme. Premijer je obaviješten i o tome da je Europskoj komisiji poslana 

pritužba.  

U međuvremenu su objavljeni nacrti uredbi o koeficijenti za plaće za korisnike državnog 

proračuna, s kojima su svi nezadovoljni.  

 

Zaprimljen je i poziv od predstavnika Europske komisije,  neovisno od poslane pritužbe, 

zakazan je sastanak za  1. veljače 2024., predstavnik je  obaviješten o podnesenoj pritužbi. U 

izvješću na temu Rule of law za 2023., već je spomenuto da će se do kraja 2023. sustavno 

riješiti i plaće sudaca, što evidentno nije ispunjeno.  

 

Od strane UHS-a je jasno komunicirano da  MPU mora  odgovoriti  da li mogu išta od 

zahtjeva sudaca ispuniti odnosno što uopće mogu ponuditi pa da onda suci znaju što dalje da 

poduzimaju, na što je odgovoreno da ukoliko se mjere upozorenja uvedu, onda dogovora neće 

biti.  

Ako se vidi da ništa neće biti ponuđeno, uvijek se mogu mjere uvesti, a ako se uvedu od 15. 

siječnja 2023.,  onda što se tiče Vlade RH, prostora za razgovor više nema.   

 

Kolinda Kolar pojašnjava da je sada najvažnije dobiti indeksaciju, koeficijente ne možemo 

dobiti kroz brzu zakonodavnu proceduru, obzirom na izbore. Naš ustupak bi bio da o 

koeficijentima pregovaramo kada će se pregovarati i o koeficijentima dužnosnika.  

 

Mora se voditi računa o tome  da suci žele uvesti mjere od 15. siječnja 2023. jer su ljuti, no 

nije korektno mjere odrediti s tim datumom, obzirom da nije istekao rok Vladi RH za 

odgovor.  

 

Sanja Zagrajski (uključuje se on line) se ne slaže  da se sada riješi samo indeksacija, nije za 

parcijalna rješenja, smatra da treba riješiti i koeficijente, i problem cjelovito riješiti. Problem 

se već pojavio u tome što kolege s općinskih sudova se ne žele javiti za županijski sud, jer je 

razlika u plaći zanemariva. 

 

Predsjednik Kontrec je dojma da  koeficijenti za Vladu nisu sporni, nakon izbora bi se 

rješavali, jer to pitanje moraju riješiti i dužnosnici, ali da postoji opasnost koju je kolegica 

Zagrajski navela, na to je ukazano i premijeru, jer vertikalna fluktuacija unutar sustava se 

smanjila, zato su i koeficijenti  predloženi. 
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Marin Mrčela ističe da su u materijalu prezentirane neke informacije koje ministar nije imao, 

te da su mjere upozorenja najavljene premijeru kao poruka. Danas je potrebno dogovoriti što 

dalje poduzeti.  

 

Ljudevit Zoričić smatra da se mora  odrediti koliko će trajati mjere upozorenje, predstoje nam 

izbori, pa se postavlja pitanje da li je korektno ne raditi na predmetima a sudjelovati u 

izborima, predlaže da se UO sastane sljedeći tjedan i da se danas ne donose konkretne odluke 

o mjerama upozorenja.   

 

Ivica Veselić podržava prijedlog da se pričeka sljedeći tjedan, da se ne zatvaraju vrata, jer je 

sada potreban racionalan pristup.  

 

Hrvoje Visković predlaže da UHS  ostaje kod svih zahtjeva, te da pričekamo što će Vlada do 

kraja tjedna ponuditi. 

 

Ivana Manestar navodi da se ne zna koliki bi bio odaziv sudaca za provođenje mjera 

upozorenja bio, o tome bi trebalo pitati članstvo, dugotrajne mjere upozorenja nisu psihološki 

dobre za suce.  

 

Sanja Zagrajski predlaže sačekati do petka, razgovarati sa članstvom, odrediti od kada bi bile 

mjere, do kada i u kakvom obliku. 

 

Snježana Cvitanović (uključuje se on line) smatra da je pošteno sačekati do petka.  

 

Ivan Čulić (uključuje se on line) predlaže da se izglasaju  mjere upozorenja koje bi se 

primjenjivale  od 22. siječnja 2024.  

 

Vesna Horvath predlaže da se  mjere odrede od 22. siječnja 2024. s odgodnim učinkom, 

ljudima je dosta neizvjesnosti.  

 

Predsjednik Kontrec predlaže neutralniji pristup tako da se odluka  UO UHS od 18. prosinca 

2023. promijeni na način da se  odgađa  početak mjera upozorenja  na 22. siječnja 2024., te da 

se  dogovori dinamika mjera upozorenja (dužina, trajanje), a što će ovisiti  i o odgovoru MPU 

koji se očekuje do 12. siječnja 2024. 

 

Sljedeća sjednica UO UHS će se održati sljedeći tjedan, a Ogranci bi do ponedjeljka mogli 

provesti anketu koji broj članova je spreman provesti mjere upozorenja.   

 

Usvaja se prijedlog Marije Bušković da se oformi Whatsapp grupa za članove UO UHS. 

 

 

Jednoglasno se usvaja prijedlog zaključka.  

 

Donosi se  

Z A K LJ U Č A K 

 

Odluka UO UHS od 18.12.2023. se mijenja na način da se odgađa početak mjera upozorenja 

za dan 22. siječnja 2024. 
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Ovisno o odgovoru Vlade RH i MPU do 12. siječnja 2024., na sljedećoj sjednici UO koja će 

se održati 17. siječnja 2024., odlučit će se o dinamici mjera upozorenja, njihovoj dužini i 

trajanju.  

 

Toč. 2. Dnevnog reda 

 

Predsjednik Kontrec izvješćuje da se na Općoj sjednici Vrhovnog suda RH  raspravljalo o 

izmjenama Zakona o sudovima, Ogranci su poslali svoja očitovanja, UHS bi trebao zauzeti 

shvaćanja, izmjene tog zakona nisu predviđene u zakonodavnim aktivnostima za ovu godinu, 

svi se slažemo da su čl. 12. i 13. problematični s ustavnog stajališta, predlaže se podržati 

zaključak Opće sjednice Vrhovnog suda RH, a to je da se ne prihvaćaju čl.  12. i 13. 

prijedloga izmjena Zakona o sudovima jer su odredbe nejasne, nedorečene i proturječne, no 

UO nema ništa protiv da se preciznije urede izvansudske aktivnosti sudaca.  

 

Donosi se  

 

Z A K LJ U Č A K 

 

UO UHS se ne protivi da se preciznije urede izvansudske aktivnosti sudaca. 

Odredbe članaka 12. i 13. Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o sudovima su nejasne, 

proturječne i nedorečene te se u cijelosti podržava zaključak Opće sjednice Vrhovnog suda 

RH.  

 

Za toč. 3. Razno  

Nema prijava za raspravu. 

 

Dovršeno u 15.30 sati. 

 

 

      Zapisnik vodila i sastavila 

      Jasna Gažić Ferenčina 

 

 

 


